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Protokół z XI Sesji  
Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój 

z dnia 24 listopada 2015r. 
 
 

W posiedzeniu uczestniczyli Radni oraz zaproszeni goście i mieszkańcy wg 
załączonych list obecności.  
 
 
 
Porządek obrad XI Sesji Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój: 

1) Otwarcie sesji 
2) Stwierdzenie prawomocności obrad 
3) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
4) Pisemne zgłaszanie interpelacji 
5) Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych przez gminę w poprzednim roku 

szkolnym 
6) Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) zmiany Uchwały Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój Nr III/19/2014  z dnia 
30.12.2014r. w sprawie budżetu Gminy Goczałkowice-Zdrój na rok 2015 

b) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
c) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych obowiązujących 

na terenie Gminy Goczałkowice-Zdrój 
d) opłaty targowej w Gminie Goczałkowice-Zdrój 
e) opłaty uzdrowiskowej 
f) określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych 
g) uzyskania opinii Zarządu Powiatu Pszczyńskiego w związku z zamiarem zaliczenia 

nowo wybudowanej drogi łączącej ul. Główną z ul. Szkolną do kategorii dróg 
gminnych 

h) uchylenia uchwały XXXI/200/2005 Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój z dnia 
15.03.2005r.  

i) zmiany uchwały dotyczącej zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury – 
Gminnego Ośrodka Kultury w Goczałkowicach-Zdroju i Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Goczałkowicach-Zdroju 

j) programu współpracy Gminy Goczałkowice-Zdrój z organizacjami pozarządowymi i 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego, na rok 2016 

k) udzielenia pomocy finansowej Miastu Bielsko-Biała na dofinansowanie działalności 
Ośrodka Przeciwdziałania Problemom Alkoholowym w Bielsku-Białej 

7) Odpowiedzi na interpelacje 
8) Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy 
9) Wolne głosy i wnioski 
10)  Zakończenie obrad. 
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Ad.1 Otwarcie sesji 
 
XI Sesję Rady Gminy otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Gminy Pan Piotr Jacek.   
 
 
Ad.2  Stwierdzenie prawomocności obrad 
 
Po przywitaniu zebranych, Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad,  
obecnych 15 Radnych. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek zgodnie z §43 ust 2 Regulaminu Rady Gminy 
o możliwości nie odczytywania w całości projektów uchwał i poddał wniosek pod 
głosowanie: 

Za -  14 
Wstrzymujących się - 1 
Przeciw - 0 

Rada Gminy przyjęła wniosek.   
 
Ad.3 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
Protokół będzie sporządzony na kolejne posiedzenie sesji.  
 
 
Ad. 4 Pisemne zgłaszanie interpelacji ( interpelacje dostępne w Biurze Rady) 
 
 
-Radna Małgorzata Paszek złożyła pisemną interpelację w sprawie podjęcia działań w 
kierunku wykupu przez Gminę nieruchomości. 

-Radny Zygmunt Furczyk złożył pisemną interpelację (apelację) w sprawie degradacji terenu 
Borek II przez Kopalnię Silesia. 

-Radny Zygmunt Furczyk złożył pisemną interpelację (apelację) w sprawie oddalenia 
terminów badań wody powietrza skały płonnej jak również przepisów budowlanych na 
terenie eksploatowanym przez Kopalnie Silesia.  

-Radny Andrzej Babiński złożył pisemną interpelację w sprawie zagospodarowania wolnych 
lokali. 

-Radny Andrzej Babiński złożył pisemną interpelację w sprawie dobudowy ekranów 
dźwiękochłonnych w rejonie skrzyżowania DK1 z ul. Główną. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przekazał interpelacje i wniosek na ręce Wójta Gminy. 
 
 
Ad. 5 Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych przez gminę w poprzednim roku 
szkolnym 
 

Pan Krzysztof Turoń przedstawił i omówił prezentację multimedialną ( załącznik nr 1) 
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Radny Zbigniew Jacek zapytał o remont kominów w SP1. 
Pan Turoń poinformował, że remont kominów został rozpoczęty i ma się zakończyć w 

grudniu.  
Radna Paszek przypomniała, że na posiedzeniu komisji oświaty, które odbyło się w 

SP1 była mowo o tym remoncie. 
Sekretarz Gminy powiedziała, że remont kominów był planowany na okres wakacyjny 

Dodała, że to wymaga zgłoszenia w Starostwie Powiatowym w wydziale architektury i tak też 
się stało. Następnie Starostwo wystąpiło do dyrektora Szkoły o uzupełnienie dokumentacji w 
termin 7 dni, ale nie został zachowany termin, więc sprawa pozostała bez biegu. Dyrektor na 
nowo podjął działania, aby dopełnić formalności, dodatkowo na naradach dyrektorów 
zapewni że remont odbędzie się w 2015r.  

Radna Paszek poruszyła temat konkursów i olimpiad w SP1. Powiedziała, że z 
posiadanych informacji wie, że odbyło się o wiele więcej konkursów niż wykazuje to 
informacja o stanie realizacji zadań oświatowych przez gminę w poprzednim roku szkolnym. 
Dodała, że również na stronie internetowej nie ma informacji na tematach przebiegu 
konkursów. Poprosiła Kierownika GZO o uzupełnienie tej informacji i przedstawienie jej na 
kolejnej sesji.  

Kierownik GZO poinformował, że informacja o stanie realizacji zadań oświatowych 
zostaje w Gminie, jest robiona na podstawie informacji, jakie jednostki oświatowe przysyłają 
do GZO. Dodał, że jeżeli uzyska szczegółowe informacje o konkursach i osiągnieciach to 
przedstawi je Radzie Gminy.  

Radny Józef Brudek był oburzony znikomą informacją na temat osiągnięć 
sportowych. Dodał, że jego zdaniem udział dzieci w lekcjach wychowania fizycznego jest 
bardzo niski.  

Radny Mirosław Wize stwierdził, że wyniki egzaminów w SP1 są średnie.  
Kierownik GZO zasugerował, aby na kolejną sesje lub komisję oświaty zaprosić 

dyrektora SP1 i poprosić o omówienie tej sytuacji.  
Sekretarz Gminy poinformowała, że każdego roku w I klasie Gimnazjum nauczyciele 

przeprowadzają „test na wejście” sprawdzający poziom wiedzy; wyniki te są fatalne, dlatego 
gmina przychyliła się do pomysłu dyrekcji Gimnazjum o organizacji lekcji wyrównawczych 
dla słabszych uczniów. Do SP1 wystosowano pismo o przeanalizowanie sposobu nauczania 
oraz o zrobienie planu naprawczego do 30 listopada br. 

Kierownik GZO poinformował, że został wysłany wniosek do Urzędu 
Marszałkowskiego o dofinansowanie zajęć dodatkowych w Gimnazjum. Wniosek został 
oceniony pozytywnie części formalnej, natomiast nie było jeszcze odpowiedzi, co do części 
merytorycznej. Jeżeli wszystko zakończy się pozytywnie to od września 2016 roku będą 
zorganizowane takie zajęcia.  

Radna Krystyna Świerkot-Żmij powiedziała, że w toku analizy budżetu z roku 2014 
tylko 33% środków z budżetu zostało wydanych na oświatę i wychowanie. Dodała, że rodzice 
wybierając szkołę dla dziecka patrzą na różne aspekty np. na osiągane wyniki. Wydatki na 
oświatę wzrastają, ale ich adresatem jest uczeń to ona ma mieć z tego jak najwięcej korzyści. 
Wyraziła opinię, że efekt kształcenia w naszych placówkach oświatowych daje do myślenia, 
gdyż na tle 37 placówek oświatowych w powiecie, SP1 zajmowała 24 miejsce w 2013roku, 
16-2014r. i 27 w 2015r. Dodała, że na sesji gdzie przedstawiona jest informacja o stanie 
realizacji zadań oświatowych przez gminę w poprzednim roku szkolnym powinni być obecni 
dyrektorzy placówek oświatowych. Zasugerowała, aby zajęcia dodatkowe zorganizować już 
w SP1, a dodatkowo powinien być program wyrównywania szans edukacyjnych 

Wiceprzewodnicząca Rady Zofia Żelazo przypomniała, że w poprzedniej kadencji 
rady gminy, były zwoływane sesje tematyczne i powinno się do tego wrócić. Poruszyła temat 
systemu nagradzania nauczycieli i nagród motywacyjnych. Dodała, że awanse zawodowe 
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nauczycieli nie przekładają się na wyniki w nauczaniu. Dodała, że z posiadanej wiedzy wie ze 
w środowisku nauczycielskim SP1 dzieje się coś nie dobrego, a nawet nie szanuje się zawodu 
germanisty.  

Radna Monika Młodzik powiedziała, że jak były klasy sportowe to osiągniecia 
sportowe były bardzo wysokie, dodała, że od kiedy w SP1 są klasy o profilu piłki nożnej czy 
pływania to młodzież nie chce potem pływać w Gimnazjum, dlatego lepiej byłoby gdyby w 
podstawówce dzieci miały różne zajęcia ruchowa nie tylko jedną dyscyplinę.  

Radny Józef Brudek wtrącił, iż  w dziedzinie sportu młodzież nie ma w ogóle 
wyników.  

Radny Tadeusz Lazarek dodał, że niewolno faworyzować 2 dyscyplin sportowych w 
tak wczesnych wieku, bo później są problemy z ćwiczeniem innych sportów na lekcji 
wychowania fizycznego w Gimnazjum.  

 
 

Ad. 6 Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) zmiany Uchwały Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój Nr III /19/2014  z dnia 

30.12.2014r. w sprawie budżetu Gminy Goczałkowice-Zdrój na rok 2015 
 

Skarbnik Gminy poinformowała, że nastąpi zwiększenie wydatków w dziale 400. 
Zwiększenie wydatków w działach 400 i 801. Zmniejszenie wydatków w dziale 854. 
 
Komisja Uzdrowiskowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Komisja Gospodarki i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie. 

Za -  13 
Wstrzymujących się - 2 
Przeciw – 0 

Większością głosów przyjęto ww. uchwałę.  
 
 

6b) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
 

Radca Prawny poinformował o autopoprawce w podstawie prawnej projektu uchwały. 
Radny Zygmunt Furczyk zapytał, dlaczego tak szybko podejmowane są uchwały 

podatkowe, skoro dotyczą następnego roku. 
Radca Prawny poinformował, że uchwałę należy podjąć wcześniej i opublikować ją w 

Dzienniku Urzędowym, aby mogła obowiązywać od nowego roku. 
 

Komisja Gospodarki i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie. 

Za -  14 
Wstrzymujących się - 1 
Przeciw – 0 

Większością głosów przyjęto ww. uchwałę.  
 
 



 

5 

 

6c) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych obowiązujących 
na terenie Gminy Goczałkowice-Zdrój 
 

Radca Prawny poinformował o autopoprawce w podstawie prawnej projektu uchwały. 
 
Komisja Gospodarki i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie. 

Za -  14 
Wstrzymujących się - 1 
Przeciw – 0 

Większością głosów przyjęto ww. uchwałę.  
 

6d) opłaty targowej w Gminie Goczałkowice-Zdrój 
 

Radca Prawny poinformował o autopoprawce w podstawie prawnej projektu uchwały. 
 
Komisja Uzdrowiskowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Komisja Gospodarki i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie. 

Za -  15 
Wstrzymujących się - 0 
Przeciw – 0 

Jednogłośnie przyjęto ww. uchwałę.  
 
 
6e) opłaty uzdrowiskowej 
 

Radca Prawny poinformował o autopoprawce w podstawie prawnej projektu uchwały. 
Radna Krystyna Świerkot-Żmij zapytała o termin płatności dla inkasentów. 
Pani Grażyna Kozik wytłumaczyła, że inkasenci odprowadzają opłatę uzdrowiskową 

do 10 dnia następnego miesiąca.  
 
Komisja Uzdrowiskowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Komisja Gospodarki i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie. 

Za -  15 
Wstrzymujących się - 0 
Przeciw – 0 

Jednogłośnie przyjęto ww. uchwałę.  
 
6f) określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji pod atkowych 
 

Radca Prawny poinformował o autopoprawce w podstawie prawnej projektu uchwały. 
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Komisja Gospodarki i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie. 

Za -  15 
Wstrzymujących się - 0 
Przeciw – 0 

Jednogłośnie przyjęto ww. uchwałę.  
 
 
6g) uzyskania opinii Zarządu Powiatu Pszczyńskiego w związku z zamiarem zaliczenia 
nowo wybudowanej drogi łączącej ul. Główną z ul. Szkolną do kategorii dróg gminnych 
 

Radca Prawny poinformował o autopoprawce w podstawie prawnej projektu uchwały. 
Kierownik AZK poinformował, że po przekazaniu uchwały, Zarząd Powiatu ma 21 
dni na wydanie opinii.  
Radny Furczyk zapytał czy droga jest zgodna z przepisami i czy będą naniesione pasy 

oraz oznakowanie, czy będzie chodnik. 
Wójt Gminy poinformowała, że droga jest zrobiona zgodnie z projektem. Mogą być 

pasy namalowane z chodnika na chodnik, co aktualnie nie jest możliwe.  
 

Komisja Gospodarki i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie. 

Za -  14 
Wstrzymujących się - 0 
Przeciw – 1 

Większością głosów przyjęto ww. uchwałę.  
 
 
6h) uchylenia uchwały XXXI/200/2005 Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój z dnia 
15.03.2005r.  
 

Sekretarz Gminy poinformowała, że na naradzie z dyrektorami placówek oświatowych 
podjęto decyzję o podniesieniu stypendium  i należy zapis ten uregulować. Kwota stypendium 
będzie ustalana na grudniowej naradzie dyrektorów. Stypendia będą wypłacane jednorazowo.   

 
Komisja Oświaty i Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Komisja Gospodarki i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie. 

Za -  14 
Wstrzymujących się - 0 
Przeciw – 1 

Większością głosów przyjęto ww. uchwałę.  
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6i) zmiany uchwały dotyczącej zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury – 
Gminnego Ośrodka Kultury w Goczałkowicach-Zdroju i Gminnej Bib lioteki Publicznej 
w Goczałkowicach-Zdroju 
 

Sekretarz Gminy poinformowała, że uchwała podjęta w marcu mówiła iż połączenie 
instytucji nastąpi z dniem 1.01.2016r. ale nie wszystkie pozwolenia zostały uzyskane dlatego 
termin przesuwa się na 1.07.2016r. 
 
Komisja Gospodarki i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Komisja Oświaty i Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie. 

Za -  12 
Wstrzymujących się - 2 
Przeciw – 1 

Większością głosów przyjęto ww. uchwałę.  
 
6j) programu współpracy Gminy Goczałkowice-Zdrój z organizacjami pozarządowymi i 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego, na rok 2016 
 

Sekretarz Gminy poinformowała, że program ten przedstawia się co roku i musi być 
uchwalony do końca listopada.  Konsultacje były przeprowadzone w dniach 10-18.11.2015r. 
W dniu 23 listopada odbyło się spotkanie z przedstawicielami organizacji pożytku 
publicznego. Program uwzględnia zmiany ustawy o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie oraz ustawy o fundacjach, obowiązujące od stycznia 2016r. Wprowadzono 2 
zmiany dotyczące wyłonienia podmiotu świadczącego usługi w zakresie opieki nad dziećmi 
do lat 3 oraz dofinansowania kultury fizycznej i sportu.  
  

Radna Krystyna-Świerkot zauważyła nieścisłości zapisów w projekcie uchwały. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził 5 minut przerwy. 

 
 
Radca Prawny sprawdził projekt uchwały i naniósł autopoprawki. 
Radna Krystyna Świerkot-Żmij zapytała o ilość dzieci w żłobkach z poza naszej 

gminy i dotacje w tym zakresie.   
Sekretarz Gminy poinformowała, że nie ma aktualnej informacji, ponieważ dotacjami 

zajmuje się GZO.  
 

Komisja Oświaty i Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Komisja Gospodarki i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie. 

Za -  14 
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Wstrzymujących się - 1 
Przeciw – 0 

Większością głosów przyjęto ww. uchwałę.  
 
6k) udzielenia pomocy finansowej Miastu Bielsko-Biała na dofinansowanie działalności 
Ośrodka Przeciwdziałania Problemom Alkoholowym w Bielsku-Białej 
 

Sekretarz Gminy poinformowała, że zwiększona kwota dotacji wynika przede 
wszystkim z większej przeciętnej liczby pacjentów z terenu gminy oraz niższej ściągalności 
od pacjentów.  
 
Komisja Oświaty i Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Komisja Gospodarki i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie. 

Za -  14 
Wstrzymujących się - 1 
Przeciw – 0 

Większością głosów przyjęto ww. uchwałę.  
 
 

Ad.7 Odpowiedzi na interpelacje ( dostępne w Biurze Rady) 

Wójt Gminy odczytała odpowiedź na interpelacje: 
 
- Radnej Małgorzaty Paszek w sprawie podjęcia działań w sprawie budowy parkingu. 
 
- Radnej Małgorzaty Paszek w sprawie wniosku o zamianę pomieszczeń. 
 
- Radnego Zygmunta Furczyk w sprawie oddalenia terminów badań wody powietrza skały 
płonnej jak również przepisów budowlanych na terenie eksploatowanym przez Kopalnie 
Silesia.  

 

Ad. 8 Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy. 

Wójt Gminy poinformowała o następujących inwestycjach: 
 
- zakończenie przebudowy ul. Bór I od kanaru do pierwszych zabudowań 
- przebudowa ul. Rzemieślniczej 
- plan gospodarki niskoemisyjnej – z WFOŚ otrzymaliśmy dotacje w kwocie 22tys.   
- wniosek o dotacje w kwocie 12tys, na zakup książek w ramach narodowego programu 
rozwoju czytelnictwa  
- w trakcie jest przebudowa boiska LKS  
 
 
Ad. 9 Wolne głosy i wnioski.  

 
Radny Józef Brudek zapytał o termin badań skały płonnej.  
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Sekretarz Gminy poinformowała, że kilka podmiotów w Polsce zajmuje się takimi 
badaniami wykonują również analizę i interpretację badań. Oferta Politechniki Śląskiej 
obejmuje 30 próbek w  miejscach wyznaczonych przez Urząd Gminy. Badanie to koszt około 
10tys. zł. Dodał, że Urząd chce ustalić z komisją rewizyjną miejsca poboru próbek i wtedy 
można wystąpić do właścicieli gruntu na takie badanie. Politechnika ma odpowiednie 
certyfikaty. Dodała, że najbliższy możliwy termin przeprowadzenia badań to grudzień 2015r.  

Radny Zygmunt Furczyk powiedział, że takie badania nie mogą być robione w niskich 
temperaturach.  

Sekretarz Gminy poinformowała, że badania można przenieść na inny miesiąc.  
Radna Zofia Żelazo poruszyła temat przeniesienia siedziby Koła Emerytów i 

Rencistów, która znajduje się na ostatnim piętrze budynku GOK-u, na niższe piętro. Wyraziła 
swoje niezadowolenie z faktu, że nie ma możliwości zamiany pomieszczeń.  

Wójt Gminy wyjaśniła, że w 2016r. jest możliwość na pozyskanie środków unijnych 
na wybudowanie windy i wymagane remonty w budynku „Górnik”. 

Radny Andrzej Babiński poruszył artykuł w Wiadomościach Goczałkowickich, gdzie 
mylnie jest opisane proponowane przejście dla pieszych.  

Radny Józef Brudek zapytał o przejście dla pieszych na ul. Św. Jerzego 
Wójt Gminy wytłumaczyła, że przejście może być z chodnika na chodnik. 
Radna Krystyna Świerkot-Żmij poinformowała o skardze, jaka wpłynęła do Komisji 

Oświaty i Spraw Społecznych i przekazała ją do rozpatrzenia Komisji Rewizyjnej.  
Radny Mirosław Wize zapytał jaka jest koncepcja na przeniesienie OPS-u w inne 

miejsce. Poinformował, że do komisji Rewizyjnej wpłynął anonim dot. kierownika GOSIR-u. 
Dodał, że komisja przeprowadza kontrolę w GOSIR i przyjrzy się sprawom opisanym  w 
anonimie, ale nie będzie go rozpatrywać.  

Wójt Gminy poinformowała, że OPS nie chce zmieniać swojej siedziby.  
 
 

Ad. 10 Zakończenie obrad  
 
Przewodniczący Rady podziękował Radnym za przybycie i zamknął obrady. 
 
Czas trwania sesji:   2  godziny 45 minut. 
 

Przewodniczący Rady Gminy 
                                                                                                              Piotr Jacek 
 

…………………………………   
 
Protokołowała Barbara Adamiec. 
 

 

 

 


